
از صعود تاتنهام و سيتي تا تداوم ناکامي هاي رئال
زيدان:ازکدامبحرانصحبتميکنيد؟!

هفته چهارم مرحله گروهي ليگ قهرمانان اروپا به پايان رسيد و در حالي که همه 
منتظر درخشش تيم زيدان در زمين تاتنهام بودند، اين تيم پوچتينو بود که 3 بر 
يک به پيروزي رسيد و قهرمان اروپا را دست خالي به خانه فرستاد. صعود تاتنهام 

و منچسترسيتي به دور حذفي از ديگر اتفاقات مهم اين هفته بود. 
   زير تيغ انتقاد

دو شکس��ت پياپي، انتقادها از رئال مادريد را به اوج خود رسانده است. در 
شرايطي که زيزو مي کوشيد تا باخت به خيرونا را اتفاقي جلوه دهد، اما بازي 
برگشت با تاتنهام و برتري 3 بر يک ميزبان بار ديگر سرمربي کهکشاني ها 
را به حاشيه برد. با اين نتيجه رکورد پنج ساله رئال شکسته شد. آخرين بار 
در سال 2012 بود که اين تيم در مرحله گروهي تن به شکست داده بود. 
زيدان به رغم تمام انتقادات بحران در تيمش را تکذيب مي کند: »بازي بدي 
را به نمايش نگذاشتيم، اما بايد اين واقعيت را قبول کرد که تاتنهام بهتر از 
ما بود و آنها شايسته پيروزي بودند. با اين حال مي توانستيم حداقل يک 
تساوي به دست آوريم، ولي ش��انس با ما يار نبود. روزهاي خوبي را پشت 
سر نمي گذاريم و احساس خوبي نداريم. رئال در بحران نيست و اين شرايط 
را پشت سر مي گذارد. بعضي از بازيکنان از نظر بدني در شرايط خوبي قرار 
ندارند. وضعيت ما بسيار بد نيست، اما خوب هم نيستيم. دو شکست پياپي را 
متحمل شديم و اين نشان مي دهد که وضعيت ما خوب نيست و نياز به تغيير 
داريم. آنچه که به آن نياز داريم، گلزني است. درست است که دو بار پياپي تن 
به شکست داديم، اما به بازيکنانم ايمان دارم و دليلي براي نااميدي و نگراني 
وجود ندارد. نمي توانم بازيکنانم را سرزنش کنم. شکست تلخ است، اما ما تيم 

بزرگي هستيم و مي دانيم چگونه اين شرايط را پشت سر بگذاريم.«
   رونالدو همسو با زيدان

کريستيانو رونالدو که اين روزها دوران افول خود را سپري مي کند و يکي از 
مقصران ناکامي رئال به حساب مي آيد، همسو با سرمربي انتقادها را بي مورد 
مي خواند: »شرايط رئال مادريد در حال حاضر بد است، زيرا ما بازي هاي خود 
را مغلوب مي شويم و اين در حالي است که ما عادت به پيروز شدن داشته ايم. 
قطعاً اين روال خواسته ما نيست، اما فوتبال تغيير کرده است. شرايط ما 
خوب نيست، ولي ما علاقه مند به تغيير هستيم و من اطمينان دارم تغييرات 
از راه خواهد رسيد. زمان زيادي براي بهتر شدن وجود دارد و من معتقدم ما 
مي توانيم اين پروسه را عملي کنيم. مردم نمي توانند دستاوردهاي بزرگ ما 
را که خيلي سريع قادر به انجام آن بوديم، فراموش کنند. پس ما اگر حتي سه 
يا چهار بازي متوالي را ببازيم باز هم وارد بحران نشده ايم. آنچه در رختکن 
اتفاق مي افتد همانجا مي ماند. ما آرامش خود را حفظ کرديم و کنار زيدان 
قرار داريم. همه چيز آرام است. اگر به س��ايت گوگل مراجعه و »گل هاي 
رونالدو« را جس��ت وجو کنيد، همه چيز مشخص است، نگران عملکردم 
نيستم.« عدم تمديد قرارداد با رئال نکته مهمي بود که مهاجم پرتغالي بر 
آن تأکيد داشت: »شرايط خوبي در رئال مادريد دارم و با توجه به اينکه چهار 

سال از قراردادم باقي مانده، ديگر قصد تمديد آن را ندارم.«
   طعنه به کهکشاني ها

به نظر مي رسد اسپرزها هم انتظار چنين عملکرد ضعيفي را از مادريدي ها 
نداشتند. تاتنهام اولين برد تاريخ خود در ومبلي مقابل رئال را جشن گرفت 
تا پوچتينو با اظهارنظرهايش به بازيکنان رئال طعنه بزند: »واقعيت اين است 
که تصور بهترين رئال مادريد ممکن را برابر خودمان داشتم، ولي اين طور 
نبود. در بازي رفت هرگز مشخص نشد که اين ضعف رئال بود که باعث ثبت 
نتيجه تساوي شد يا قدرت دفاعي خوب ما. برابر رئال سختکوش و جنگنده 
بوديم و از موقعيت هايمان بهترين استفاده را برديم.« در ديگر بازي گروه  

H دورتموند و آپوئل به تساوي يک - يک رضايت دادند. 
   سيتی صعود کرد

مصاف ناپولي و من س��يتي در گروه F نيز حساسيت هاي زيادي داشت، 
ديداري که با برتري 4 بر 2 تيم دوم منچستر همراه بود و حکم صعود اين 
تيم را امضا کرد.در ساير بازي ها شاختار 3 بر يک فاينورد را برد، ليورپول 3 
بر صفر از سد ماريبور گذشت، سويا 2 بر يک بر اسپارتاک غلبه کرد، پورتو 
در خانه 3 بر يک لايپزيک را از پيش رو برداشت و نبرد بشيکتاش و موناکو 

هم به تساوي يک - يک انجاميد. 

تدارکبرايآسياييوالمپيکشروعشد
وزير ورزش از برنامه ريزي گسترده براي 
بازي هاي آس��يايي و المپيک آينده خبر 
داده و مدعي ش��ده که در تورنمنت هاي 
بين المللي اخير ورزش��کاران کشورمان 
فراتر از انتظار نتيجه گرفته اند. مس��عود 
س��لطاني فر مي گويد: »بحث بازي هاي 
آسيايي 2018 و المپيک 2020 به دقت مورد توجه است و ستاد 
اين بازي ه��ا فعاليت خود را آغاز کرده اس��ت. خوش��بختانه ما در 
چند تورنمنت بين المللي اخير توانس��ته ايم بيش��تر از حد انتظار 
افتخارآفرين��ي کنيم و اين نش��ان مي دهد که اگر برنامه داش��ته 
باشيم، ظرفيتش را داريم. اگر از همين امسال بابرنامه باشيم و براي 
تمام ورزشکاران و تيم ها در ستاد مرکزي و استان ها برنامه ريزي هاي 

لازم انجام شود، نتايج خوبي کسب خواهيم کرد.« 

کارل�وس کرش پ�س از ي�ک مدت س�کوت 
رسانه اي درباره مشکلات تيم ملي فوتبال در 
راه آماده سازي براي جام جهاني روسيه، آخر 
هفته گذش�ته با ش�روع دور جديد تمرينات 
تيم مل�ي براي دو ب�ازي دوس�تانه ب�ا پاناما و 
ونزوئ�لا بار ديگ�ر انتقاداتش از فدراس�يون و 
وزارت ورزش را از سر گرفته و آنها را به عملي 
نش�دن وعده هايش�ان مته�م کرده اس�ت.

بازي هاي دوستانه با دو تيم از قاره امريکا، بهانه اي 
ش��د تا کارلوس کرش دوباره ملي پوش��ان را دور 
هم جمع کند و نفرات منتخب��ش را از اين اردو به 
همراه لژيونرها به اردوي اروپا ببرد. به همين دليل 
پنج شنبه گذشته بود که تمرينات تيم ملي براي 
دو بازي با پاناما و ونزوئلا در پژوهشگاه صنعت نفت 
تهران آغاز ش��د. اگر در اردوهاي چند وقت اخير 
تيم ملي، کارلوس کرش ترجيح داده بود سکوت 
کند و کمتر از مش��کلات تيم بگويد، اين بار گويا 

شرايط فرق  کرده بود به خصوص وقتي که در اولين 
تمرين روبه روي خبرنگاران قرار گرفت، خبري از 
لبخندهاي هميشگي اش نبود تا همه دست شان 
بيايد که سرمربي پرتغالي دوباره قرار است همان 

مرد معترض هميشگي باشد. 
   7 سال است شرايط تغيير نکرده

صحبت هاي کرش که آغاز شد حدس خبرنگاران 
درس��ت از آب درآمد تا هم��ه آنها ب��ا آب و تاب 
بيش��تري کلمه به کلمه صحبت هايي را که آرين 
قاسمي، مترجم کرش برايش��ان ترجمه مي کند 
به رسانه هايشان مخابره کنند. محور صحبت هاي 
کرش هم بيشتر درباره بازي هاي تدارکاتي تيم ملي 
بود به خصوص که خيلي ها معتقدند تيم کشورمان 
براي اينکه براي جام جهاني 2018 آبديده ش��ود 
بايد با تيم هاي بزرگ بازي کند. هرچند کرش در 
سال هاي اخير بارها در توجيه اينکه چرا تيم ملي 
با تيم هاي مطرح بازي نمي کند، عنوان کرده که 

اين بازي ها سودي براي فوتبال ايران ندارد  اما گويا 
نظرش در روزهاي اخير درباره مسابقات تدارکاتي 
با تيم هاي بزرگ عوض ش��ده است،  به طوري که 
امروز با بيان اينکه تيم ايران بايد با کشورهاي مطرح 
بازي کند، بي پولي را  دليل ع��دم تحقق اين رؤيا 

عنوان کرده است!
کرش با انتقاد از ع��دم تغيير ش��رايط مي گويد: 
»متأس��فانه بعد از هفت س��ال ش��رايط حداقل 
همان طور است. هر اردو يک چالش سخت است. 
اولين و مهم ترين مشکلي که با آن روبه رو هستيم، 
اينکه بودجه اي کامل و مشخص نداريم تا حريفان 
خود را بشناسيم. عربستان سعودي 15 روز پيش به 
جام جهاني صعود کرد، اما چون قدرت مالي بالايي 
دارد، مي بينيد که حريفاني بهتر از ما مي تواند براي 
خود تدارک ببيند، اما ما گزينه هاي محدودي داريم 

و بايد با آنها به کارمان ادامه دهيم..«
س��رمربي پرتغالي با انتق��اد از وعده ه��اي وزير 

ورزش که عملي نش��ده، صحبت هايش را ادامه 
مي دهد: »به خاطر نداشتن پول نتوانستيم آرزوها 
و رؤياهاي طرفداران براي بازي با تيم هاي بزرگ 
را عملي کنيم. وزير محترم ورزش که صحبت از 
صعود به دور دوم جام جهاني و انجام هفت بازي 
تدارکاتي کردند، هنوز نتوانستند برنامه هاي ما را 
اجرا کنند که اين جاي نگراني دارد، چون رقبا با 
سرعت بالايي در حال آماده سازي خود هستند.«

   پول تيم ملي را ديگران برداشته اند
سرمربي پرتغالي تيم ملي در ادامه بار ديگر ماجراي 
اختلافش ب��ا مجموعه پزش��کي فيف��ا را که زهره 
هراتيان نمايندگي آن را در اي��ران در اختيار دارد، 
پيش مي کش��د، اختلافاتي که در دو سال اخير بر 
سر ساختمان اين مجموعه به اوج رسيده و به نظر 
مي رسد پس از مدتي فروکش کردن، دوباره شعله ور 
شده اس��ت. اختصاص هزينه هاي آماده سازي تيم 
ملي به امکانات پزشکي ايفمارک در ايران که در فيفا 
بلوکه شده بود، سبب شد تا کرش اين مجموعه را 
هدف قرار دهد: »پولي که متعلق به پاداش هاي تيم 
ملي بود، برداشته شده است، پولي که براي مصارف 
شخصي شان برداشته اند. فدراسيون از اين »خانم« 
حمايت کرد و او کارش را ادامه داد. ما نياز به بازي هاي 
خوب و دوس��تانه برابر تيم هايي چون بلغارستان و 
پرتغال داريم، اما هزينه ها کجاست؟ پولي که در فيفا 

براي تيم ملي بوده، ناپديده شده است!«
   تاج: کرش از روي عصبانيت حرف زده!

صحبت هاي کرش درباره عملي نشدن وعده هاي 
فدراس��يون و عدم تغيير ش��رايط در هفت سال 
گذشته با واکنش مهدي تاج روبه رو شد و رئيس 
فدراس��يون فوتبال ديروز در مصاحبه تلويزيوني 
با برنامه ليگ يک شبکه ورزش گفت: »نمي دانم 
منظور کرش از اين تغييرات چه بوده و شايد او از 
روي عصبانيت اين حرف ها را زده اس��ت. همين 
کمپ و امکانات تيم ملي حاصل اين اتفاقات خوب 
است که حتي کرش به من در اين زمينه گفت در 
خاورميانه و آس��يا اين کمپ جزو بهترين هاست 
و ما فقط چمن نداريم که اين هم حرف درس��تي 
است. الان امکانات خوبي در اختيار تيم ملي است و 
پاداش ها را هم داده ايم و هيچ رقمي بدهکار نيستيم، 
اما به هر حال محدوديت هايي در کشور وجود دارد و 
هيچ کسي نمي تواند در هيچ بخشي ادعايي داشته 

باشد که همه چيز در بهترين شرايط قرار دارد.«
تاج درباره صحبت هاي کرش مبني بر رفتن پول 
آماده سازي تيم ملي به جيب يک شخص خاص 
هم اين طور توضيح داد: »طلبي از فيفا داش��تيم 
که نش��د آن را وصول کنيم، اما بعد مرکز پزشکي 
ايفمارک به راه افتاد که يکسري هزينه ها آنجا انجام 
شد و بعد فيفا پولي را که براي ايفمارک هزينه شده 

بود از طلب هاي فدراسيون برداشت.«

بهعملکاربرآيدبهسخندانينيست
وزير ورزش و جوانان گويا هرازچندگاهي نگاهي به عملکرد مدال آوران 
ورزش ايران مي اندازد و به حدي از نتايج به دست آمده، سر ذوق مي آيد 
که مصاحبه هايي اميدوارکننده مي کند و حرف هايي به زبان مي آورد که 
سال هاست به ش��کل هاي مختلف از زبان رسانه ها و کارشناسان گفته 

شده، اما به خرج کسي نرفته است!
صحبت هاي وزير قابل تقدير است وقتي که مي گويد: »اگر برنامه داشته 
باشيم، ظرفيتش را داريم که نتايج خوبي بگيريم« و به مديران کل استاني 
تأکيد مي کند که با کمک هيئت هاي ورزشي مدال آورن و قهرماناني را که 
شانس افتخارآفريني در المپيک و رويداد هاي بين المللي دارند، شناسايي 
و براي رفع نياز ها و تأمين امکانات مورد نظرشان تلاش کنند، اما واقعيت 

اين است که به عمل کار برآيد به سخنداني نيست!
وزير ورزش در حالي از ظرفيت بالاي ورزش ايران سخن به ميان مي آورد 
و مي گويد که با برنامه مي توان بهترين استفاده را از اين ظرفيت ها برد و 
به نتايجي در خور توجه رسيد که اين مهم بر کسي پوشيده نيست، با اين 
حال اما، اين مسئله همواره توسط مسئولان ناديده گرفته شده است. 
حرف هاي امروز آقاي وزير معضل اصلي ورزش ايران است، ورزشي که 
مملو از استعدادهاي ناب اس��ت که يکي پس از ديگري با بي توجهي و 
عدم رسيدگي آقايان هرز مي روند و محو مي شوند. مصاحبه سلطاني فر، 
توصيف دردهاي ورزش است، توصيفي زيبا اما دردناک که نشان مي دهد 
آقايان به واقعيت امر واقف هس��تند، اما گامي ب��راي آن برنمي دارند، 
هرچند که اولين بار نيست که يکي از مسئولان ورزش کشور واقعيتي 
را به زبان مي آورد که پيشتر از او، بارها جرايد و رسانه ها فرياد زده  اند، اما 
به سياه نمايي و حاشيه سازي متهم شده بودند. حالا چطور مي توان به 
جدي بودن توصيه های سلطاني فر اميدوار بود، وقتي تجربه نشان داده 
مسئولان هرگز از پتانس��يل هاي واقعي ورزش کشور استفاده نکرده  و 
برنامه اي نيز براي آن نداشته اند که اگر غير از اين بود، تيم هاي ملي در 
رشته هاي مختلف اندکي قبل از اعزام به رقابت هاي بين المللي دور هم 
جمع نمي شدند و اندک زماني کوتاه با امکاناتي محدود ناچار به رساندن 

خود به شرايط ايده آل نبودند. 
آنچه از زبان وزير ورزش شنيده مي شود، درد قهرمانان و مدال آوران زيادي 
است که بعد از گذشت ماه ها از مدال آوري و افتخارآفريني شان هنوز موفق 
به دريافت پاداش هاي خود نشده اند و بي توجهي ها بارها و بارها بسياري از 
آنان را از ادامه راه نااميد کرده و بر آن داشته تا براي تأمين نيازهاي زندگي 
و امرار معاش، ورزش قهرماني را ببوسند و کنار بگذارند، چراکه مدال ها و 
افتخاراتي که ژست آن را مديران بالادستي مي گيرند، برايشان نه آب شده 

و نه ناني در سفره که شرمنده زن و بچه خود نباشند. 
بله آقاي سلطاني فر، ورزش ايران مملو از استعدادهاي ناب است و ظرفيت 
بالايي دارد که مي تواند افتخاراتي چشمگير را براي ايران عزيز به دنبال 
داشته باشد، اما هرگز به اين پتانسيل و استعدادها آن طور که بايد و شايد 
پرداخته نشده و ورزشکاران بسياري هستند که اگر همين امروز پاي درد 
دلشان بنشينيد، مي بينيد که با مشقت فراوان و تنها با عشق به ايران بوده 
که موفق به کسب مدال و عنواني شده اند. مدال و عنواني که بسياري از 
ورزشکاران با هزينه کردن از جيب شخصي  خود به آن دست يافته اند. 

توجه و برنامه ريزي براي ورزش، کشف استعدادها و مهيا کردن شرايط 
براي موفقيت هاي آتي ورزش��کاران،  م��دال آوران و قهرمانان وعده اي 
دل فريب است، اما چه سود اگر اين حرف ها نيز مانند تمام حرف هايي 
که پيش��تر از زبان بسياري مطرح ش��د و تنها در حد حرف هايي زيبا و 
واقعيت هايي تلخ که هرگز تلاشي براي عملي شدن آن نشد، باقي بماند. 
آيا آنچه که امروز به آن اش��اره کرده ايد، واقعيتي است که قصد اجرايي 

کردن آن را داريد يا اين تنها نطقي پرطمطراق است و بس؟!

پيروزيحساسبانکسرمايهدرليگواليبال
پنجمين هفته ليگ برتر واليبال با انجام ش��ش ديدار برگزار شد که در 
مهم ترين مسابقه بانک سرمايه 3 بر يک از سد سايپا گذشت. خاتم اردکان 
3 بر يک به شهرداري اروميه باخت، رعد پدافند کاشان با همين نتيجه 
مغلوب کاله آمل شد، پيکان دومين برد خود را با پيروزي 3 بر صفر برابر 
هاوش گنبد به دست آورد، شهرداري ورامين 3 بر 2 مقابل شمس شکست 

خورد و شهرداري تبريز 3 بر يک سارويه ساري را از سد راه برداشت. 
------------------------------------------------------------

پيروزينفتوشكستخانگيدانشگاهآزاد
هفته ششم ليگ برتر بسکتبال با پيروزي تيم هاي مدعي مهرام و نيروي 
زميني همراه بود. نفت آبادان 95 بر 41 يس آل گرگان را شکست داد، 
رعد پدافند هوايي 62 ب��ر 77 به مهرام باخت، دانش��گاه آزاد 69 بر73 
مغلوب نيروي زميني شد و شهرداري تبريز با نتيجه 73  بر56 شهرداري 

گرگان را در ديداري خارج از خانه برد. 
------------------------------------------------------------

باختبهروسيهوديداربابرزيلدرنيمهنهايي
تيم ملي فوتبال ساحلي ايران در سومين ديدار از مرحله گروهي مسابقات 
بين قاره اي، پنج شنبه ش��ب به مصاف تيم ملي روسيه رفت. ديداري که 
به دليل شانس بالاي هر دو تيم براي س��رگروهي و صعود به عنوان تيم 
نخست مرحله نيمه نهايي اهميت زيادي داش��ت و در وقت هاي قانوني 
با تساوي 3 – 3 به پايان رسيد، اما روس ها در وقت هاي اضافه با زدن گل 
چهارم به برتري رسيدند تا تيم ايران با شش امتياز به عنوان تيم دوم گروه 
به نيمه نهايي صعود کند. شاگردان اوکتاويو شب گذشته نيز در مرحله 

نيمه نهايي به مصاف برزيل رفتند. 
------------------------------------------------------------

بازگشتپارسجنوبيبهصدرليگبرتر
هفته يازدهم ليگ برتر فوتبال با برد 3 بر يک پارس جنوبي جم مقابل 
سپيدرود رشت همراه شد. شاگردان مهدي تارتار در خانه به سه امتياز 
ارزشمند دست يافتند تا 25 امتيازي ش��وند و دوباره صدر جدول را از 
پرسپوليس پس بگيرند. در ديگر بازي نيز استقلال خوزستان 2 بر يک 

سياه جامگان را برد تا از قعر جدول فاصله بگيرد. 

پايانماهعسلزيدان
رئالمادريددربحران!

روزهاي دش��وار زين الدين زي��دان روي 
نيمکت رئال مادريد ديگر از راه رس��يده 
اس��ت، اگر زين الدين زي��دان علاقه مند 
به شنيدن انتقادات باش��د، نکات زيادي 
در مورد نمايش ضعي��ف رئال مادريد در 
استاديوم ومبلي و شکست سنگين برابر 
تاتنهام وجود دارد. بي ش��ک رسانه هاي 
اسپانيايي در چنين ش��رايطي انتقادات 
فراواني از تيم زيدان خواهند داشت، زيرا 
اين نمايش غيرقابل قبول متفاوت از آن چيزي بود که رئال طي دو فصل 
اخير تحت هدايت زيزو ارائه داده اس��ت. رئال مادريد در دو فصل اخير، 
ليگ قهرمانان را فتح کرده و فصل قبل بعد از مدت ها بر لاليگا نيز سيطره 
يافت، اما در 20 دقيقه ابتدايي ديدار برابر اسپرز آنها به نوعي تبديل به 
اسباب بازي شاگردان پوچتينو ش��ده بودند. همه تيم ها شب هاي بدي 
دارند، قبول! اما رئال مادريد در حال سپري کردن يک فصل ضعيف است 
و اگرچه بعد از شروع ضعيف در لاليگا، دل آنها به نتايج ليگ قهرمانان 
خوش بود، اما اين رويه ديشب و در استاديوم ومبلي قطع شد و شکست 
برابر تاتنهام به نوعي بيانگر اوضاع واقعي کهکشاني ها در فصل اخير بود. 
بازيکنان رئال مادريد در نبردهاي کليدي ميان��ه ميدان بازنده بودند و 
ستارگان مهم تاتنهام در ميانه زمين بدون هيچ فشاري جولان مي دادند 
و با بررسي شرايط نيمکت دو تيم مي توان به راحتي شرايط اين ميدان را 
نيز بررسي کرد. رئال مادريد مبهوت نمايش فوق العاده شاگردان پوچتينو 
در سراسر بازي بود و حالا شايد آنها تاوان از دست دادن ستارگاني چون 
موراتا و خامس را در تابستان مي دهند. حتي شايد بازيکني چون دنيلو 
و په په نيز در اين شب کابوس وار مي توانستند عصاي دست زيدان برابر 
تاتنهام باشند. سيستم زيدان )اگر بتوان نام آن را سيستم گذاشت( به 
شدت به درخش��ش بازيکنانش بس��تگي دارد، پس در روزهاي غيبت 
گرت بيل، کارواخال، کواچيچ و واران، زيزو در کاهش فشار روي تيمش 
عملًا ناتوان است. شايد در اين ميان دشوارترين کار براي تيمي که در 
موفقيت هاي فصول اخير خود غرق شده، بالا نگه داشتن انگيزه بازگشت 
باشد. کهکشاني ها فصل فاجعه باري را سپري مي کنند و نمايش ضعيفي 
برابر والنسيا، لوانته، رئال بتيس و خيرونا داشتند، اما ديدار برابر تاتنهام 
سطح متفاوتي از ناتواني آنها در فصل جاري بود. با توجه به آنکه ستارگان 
تاتنهام تمام سفيدپوش در ومبلي در حال جولان دادن بودند، تشخيص 

اينکه کدام تيم رئال مادريد است کمي دشوار شده بود! 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

دولتنميتواندبدهيسرخابيهارابدهد
واکنش ها نسبت  به صحبت هاي سخنگوي 
دولت درباره پرداخت بدهي  دو باش��گاه 
استقلال و پرسپوليس از بيت المال براي 
عدم حذف اين دو تي��م از ليگ قهرمانان 
ادامه دارد. ديروز مهدي تاج با انتقاد از دولت 
در گفت وگو با برنامه ليگ يک شبکه ورزش 
عنوان کرد که دولت نمي تواند به س��رخابي ها کمک کند: »دولت 
نمي تواند اين کار را انجام دهد، چراکه در قانون هم اين مسئله آمده که 
نمي شود به باشگاه هاي حرفه اي کمک کرد، اما بر اساس محاسبات 
قراردادي مطمئناً اگر چيدمان اصولي انجام نشود هر چقدر پول به 
فوتبال بيايد باز هم مشکلات حل نمي شود و مثل چاهي خواهد بود 
که پر شدني نيست. فوتبال فقط پرس��پوليس و استقلال نيست و 

باشگاه هايي مثل تراکتور هم هواداران زيادي دارند.«

فسادهاييديدمکهباورمنميشد
در حال��ي مس��ئولان وزارت ورزش و 
فدراسيون فوتبال همواره فساد گسترده 
در فوتبال را تکذيب مي کنند که هرچند 
وقت يک بار زواياي جديدي از اين مسئله 
منتشر مي شود. در آخرين نمونه هم علي 
کريمي که در ابتداي فص��ل براي زماني 
کوتاه سرمربيگري نفت تهران را برعهده داشت ديروز در گفت وگو 
با يکي از برنامه هاي تلويزيوني اعتراف کرد که ب��ا ورود به فوتبال، 
فس��ادهايي را ديده که باورش نمي ش��د: »قبل از اي��ن در کوچه و 
خيابان مردم جلوي من را مي گرفتند که پسرم يا فاميلم فوتباليست 
قابلي است، اما درخواست هاي عجيب و غريبي از آنها مي کنند. من 
اين مسائل را باور نمي کردم، ولي وقتي وارد عرصه مربيگري شدم، 

چيزهايي ديدم که به من ثابت شد فساد وجود دارد.«

شيوا نوروزي

رقابت هاي ليگ دسته اول فوتبال ايران    حاشیه
مدت هاست که تحت تأثير برخي افراد 
متفرقه و رفتارهاي غيرفوتبالي اس��ت. با اينکه پيش از اين هم اخبار 
زيادي در خصوص رواج رمالي و جادوگري در ليگ دسته يک منتشر 
شده بود، اين بار نيز در جريان ديدار گل گهر سيرجان و خونه به خونه 
بابل در هفته يازدهم اين رقابت ها دوربين ها رفتار عجيب يکي از اعضاي 
تيم گل گهر را شکار کردند. اين فرد پيش از آغاز بازي مايعي خاص را در 
اطراف دروازه تيم مي ريزد. اين کار متأسفانه در بسياري از بازي هاي 
ليگ يک در ايران براي طلسم انجام مي شود، به خصوص که يک اتفاق 
عجيب در جريان بازي می افتد که خيلی ها را نسبت به عمل قبل از بازی 
سيرجانی ها دچار شک و ترديد می کند. در اين اتفاق تيم خونه به خونه 
موفق به گلزني شد و داور نيز گل را پذيرفت، اما در عين ناباوري داور 

بازي پس از مشورت با دستيارانش گل را مردود اعلام کرد! جواد نکونام، 
سرمربي تيم خونه به خونه با انتقاد از رفتارهاي غيرحرفه اي در دسته 
يک گفت: »همواره در رقابت هاي ليگ دسته يک صحبت از يکسري 
مسائل غيرفوتبالي مي شود که پرداختن به آنها نه جالب است و نه در 
ش��أن خانواده فوتبال. با اين حال امروز يکس��ري اتفاقاتي رخ داد که 
مدارک مستند آن را در اختيار داريم و حاضريم آنها را در اختيار مراجع 
تصميم گير فوتبال کشور قرار دهيم. اميدوارم ما اشتباه کرده باشيم و 
اين مسائل در شهر سيرجان صحت نداشته باشد در غير اين صورت واي 
به حال فوتبال س��يرجان و حتي فوتبال ايران ک��ه تيمي در ليگ آن 
بخواهد با اين ابزارها نتيجه بگيرد و حريفان را شکست دهد!« رمال ها و 
جادوگران در حالي در ليگ هاي دس��ته پايين ج��ولان مي دهند که 
فدراسيون فوتبال و کميته اخلاق بارها دم از مبارزه با اين افراد زده اند. 

جولانجادوگراندرليگدستهاول!

قهرمانان پای صندوق رأی رفتند

انتخابنمايندگانکميسيونورزشكاران
بااستقبالکمرنگورزشكاران

انتخابات کميسيون ورزشکاران کميته 
اشرف رامین

   منهای فوتبال
ملي المپيک روز گذشته در حالي برگزار 
شد که انتظار مي رفت با استقبال خوبي 
همراه شود، اما اين اتفاق نيفتاد. در اين انتخابات نفرات برتر معرفي 
شدند که حميد س��وريان با 97 رأي به عنوان نفر اول و رئيس اين 
کميس��يون انتخ��اب ش��د.  در انتخاب��ات روز گذش��ته 50 نفر از 
ورزشکاران شناخته ش��ده کش��ورمان براي حضور در کميسيون 
کميته ملي المپي��ک کانديد بودند و 432 ورزش��کار نيز حق رأي 
داش��تند. در نهايت نيز تنها 125 نفر از واجدين شرايط خود را به 
آکادمي ملي المپيک رس��اندند و رأي خود را به صندوق انداختند. 
اعتراض به حضور آرش ميراسماعيلي و غيرقانوني خواندن حضور 
ملي پوش اسبق جودو از جمله حواش��ي اين انتخابات بود. يوسف 
کرمي، ملي پوش پيشين تيم ملي تکواندو با حضور در انتخابات ابراز 
اميدواري کرد که اعضاي جديد حق ورزشکاران را بگيرند: »معتقدم 
نظر کميسيون نمي تواند بي تأثير باشد. اين کميسيون قبلًا در حد 

اسم بود، اما حالا به نظر مي رسد شرايط فرق کرده است. اميدوارم 
کساني انتخاب ش��وند که به خاطر رفاقت و اسم شان نباشد، بلکه 
کساني باش��ند که بتوانند از حق ورزش��کاران دفاع کنند.« حسن 
تفتيان، قهرمان دو آسيا نيز با اشاره به نقش اين کميسيون عنوان 
کرد: »اين براي اولين بار است که اين کميسيون تشکيل مي شود. 
اميدوارم به بهترين شکل نيز برگزار ش��ود و آنهايي که شايسته تر 
هستند، راهي کميسيون شوند. به نظرم همفکري و همکاري اعضاي 
کميسيون ورزشکاران مي تواند براي ورزش کشور مثمرثمر باشد. 
يکي از مهم ترين دغدغه هاي من، اين است که براي يک ورزشکار 
پس از دوران قهرماني و بازنشسته شدن چه اتفاقي مي افتد؟ به نظرم 
خيلي در اين باره فکري نشده است.« هادی ساعی، کميل قاسمی، 
مجتبی عابدينی، کيانوش رستمی، سعيد حسنی پور، قاسم رضايی، 
کيميا عليزاده، حميدرضا قلی پور، يوسف کرمی، مهدی کامرانی، 
زه��را نعمت��ی، اله��ه احم��دی، آرش ميراس��ماعيلی و علي��داد 

ساوه شمشکی ديگر نفرات راه يافته به اين کميسيون هستند. 

دنيا حيدری

فوتباليستمعروفدرپيادهروياربعين
رفتن به پياده روي کربلا مي توانست برايش غيرممکن باشد. به هرحال 
او بايد مانند ساير نفرات تيم در تمرينات پرسپوليس شرکت مي کرد، 
اما برانکو ش��ايد عشق شايان مصلح را در چش��مانش ديد، وقتي براي 
گرفتن يک روز مرخصي بيشتر براي رفتن به کربلا آمده بود. مرد کروات 
نيمکت پرسپوليس که احترام زيادي براي اعتقادات ايرانيان قائل است 
به محض شنيدن نام کربلا، اجازه نمي دهد حرف هاي مدافع پرسپوليس 
تمام شود و با خواست او موافقت مي کند تا شايان مصلح نيز امسال يکي 
از زائراني باشد که در پياده روي اربعين شرکت مي کند و با پاي پياده به 

پابوس آقا امام حسين)ع( مي رود.

پیتر استانتون
سايت گل

کرش:بهوعدههاعملنمیکنند
تاج:کرشعصبانیاست
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